
A U R K I B I D E A

F SAILA:
Galderak:
—Galdera, Tuterako Reina Sofía Ospitaleko Hemodialisi unitate berriari buruzkoa. Patricia Fanlo Mateo
andreak egin du (3. or.).

—Galdera, Castejongo Dos de Mayo HLHIPari ingelesez ikasteko programatik irtetea uka tzeari buruzkoa. 
María Luisa De Simón Caballero andreak egin du (3. or.).

—Galdera, babes ofizialekoak izateari u tzi baina dirulagun tzak jaso tzen jarrai tzen duten etxebizi tzetan
gehiegizko errenta-gehikun tzak arin tzeko neurriei buruzkoa. Jorge Esparza Garrido jaunak egin du
(4. or.).

—Galdera, ICER Rail enpresak bizi duen lan-gatazkan bitarteko tza egiteko aukerari buruzkoa. Laura Aznal
Sagasti andreak egin du (5. or.).

—Galdera, Nafarroan Errepide-ituna egiteari buruzkoa. Javier García Jiménez jaunak egin du (6. or.).
—Galdera, N-121-A errepideko obrei buruzkoa. Javier García Jiménez jaunak egin du (6. or.).
—Galdera, N-121-A errepideari dagokionez aztertutako alternatibei buruzkoa. José Javier Esparza Abaurrea
jaunak egin du (7. or.).

—Galdera, Nafarroan Irakaskun tza Publikoaren Kalitatea Hobe tzeko Itunari buruzkoa. Pedro José González
Felipe jaunak egin du (7. or.).

—Galdera, Osasun-arreta jarraitu eta larrialdikoari buruzko otsailaren 14ko 2/2013 Foru Legea ez bete tzeari
buruzkoa. Cristina Ibarrola Guillén andreak egin du (8. or.).

—Galdera, Erripagañako Erripako etxebizi tzei buruzkoa. Uxue Barkos Berruezo andreak egin du (8. or.).
—Galdera, 2020rako defizitaren helburua alda tzeko aukerari buruzkoa. Adolfo Araiz Flamarique jaunak
egin du (9. or.).

—Galdera, koronabirusak osasunaren, gizartearen nahiz ekonomiaren arloetan izan li tzakeen ondorioei aurre
egiteko aurreikusitako kontingen tzia-planari buruzkoa. Uxue Barkos Berruezo andreak egin du (10. or.).

—Galdera, Nafarroan errefuxiatuak har tzeko protokolo integralari buruzkoa. Mikel Buil García jaunak egin
du (11. or.).
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F saila:
GAL DE RAK

Galdera, Tuterako Reina Sofía Ospitaleko Hemodialisi unitate berriari
buruzkoa.

PATRICIA FANLO MATEO ANDREAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2020ko
mar txoaren 2an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Patricia Fanlo Mateo
andreak aurkeztutako galdera, Tuterako Reina
Sofía Ospitaleko Hemodialisi unitate berriari
buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2020ko mar txoaren 2an

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Alderdi Sozialista talde parlamen-
tarioari atxikitako Patricia Fanlo Mateo andreak,
Legebil tzarreko Erregelamenduan ezarritakoaren
babesean, honako galdera hau aurkezten du,
Osasuneko kon tseilariak Osoko Bilkuran ahoz
eran tzun diezaion:

Osasun Departamentuak iragarri du Tuterako
Reina Sofía Ospitaleko Hemodialisi unitate berria
eraiki tzeko obren kontratua sinatuko duela. Hori
horrela,

Departamentuak zer aurreikuspen darabil
inber tsioei, exekuzio-epeei eta artatuko diren
pazienteei dagokienez?

Iruñean, 2020ko otsailaren 25ean

Foru parlamentaria: Patricia Fanlo Mateo

Galdera, Castejongo Dos de Mayo HLHIPari ingelesez ikasteko programa-
tik irtetea uka tzeari buruzkoa.

MARÍA LUISA DE SIMÓN CABALLERO ANDREAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2020ko
mar txoaren 2an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea María Luisa De
Simón Caballero andreak aurkeztutako gaurkota-
sun handiko galdera, Castejongo Dos de Mayo

HLHIPari ingelesez ikasteko programatik irtetea
uka tzeari buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Hurrengo Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2020ko mar txoaren 2an

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias
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Galdera, babes ofizialekoak izateari u tzi baina dirulagun tzak jaso tzen
jarrai tzen duten etxebizi tzetan gehiegizko errenta-gehikun tzak arin -
tzeko neurriei buruzkoa.

JORGE ESPARZA GARRIDO JAUNAK EGIN DU

GALDERAREN TESTUA

Izquierda-Ezkerra talde parlamentario mistoko
parlamentari Marisa de Simón Caballero andreak,
Legebil tzarreko Erregelamenduan ezarritakoaren
babesean, honako galdera hau egin du, hurrengo
Osoko Bilkuran ahoz eran tzun dakion.

Orain dela gu txi jakin dugunez, Hezkun tzako
zuzendari nagusiaren ebazpenaren bidez ukatu
egin zaio Castejongo Dos de Mayo HLHIPari inge-
lesez ikasteko programatik irtetea.

Ikaste txe horrek Hezkun tza Departamentuaren
erabakiaren aurkako errekur tsoa jar tzeko asmoa
du.

Nafarroako Gobernuko Hezkun tza Departa-
mentuak nola justifika tzen du HLHIPko hezkun tza-
erkidegoari ingelesez ikasteko programatik irtete-
ko hartu duen erabakia uka tzea? Hezkun tza
Departamentuak ba al du bere erabakian a tzera
egiteko asmorik?

Iruñean, 2020ko otsailaren 25ean

Foru parlamentaria: Marisa De Simón Caballero

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2020ko
mar txoaren 2an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Jorge Esparza Garri-
do jaunak aurkeztutako galdera, babes ofizialeko-
ak izateari u tzi baina dirulagun tzak jaso tzen jarrai -
tzen duten etxebizi tzetan gehiegizko
errenta-gehikun tzak arin tzeko neurriei buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2020ko mar txoaren 2an

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias

GALDERAREN TESTUA

Navarra Suma talde parlamentarioari atxikitako
foru parlamentari Jorge Esparza Garrido jaunak
honako galdera hau aurkezten du, Lurraldearen
Antolamenduko, E txebizi tzako, Paisaiako eta
Proiektu Estrategikoetako kon tseilariak Osoko Bil-
kuran ahoz eran tzun dezan:

Nafarroako Gobernuak zer neurri osagarri
darabil gogoan Nafarroan etxebizi tza izateari
buruzko 10/2010 Foru Legearen hogeita batga-
rren xedapen gehigarri berriari esker babes ofizia-
lekoak izateari u tzi baina dirulagun tzak jaso tzen
jarrai tzen duten etxebizi tzetan gehiegizko errenta-
gehikun tzak arin tzeko?

Iruñean, 2020ko otsailaren 27an

Foru parlamentaria: Jorge Esparza Garrido
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Galdera, ICER Rail enpresak bizi duen lan-gatazkan bitarteko tza egiteko
aukerari buruzkoa.

LAURA AZNAL SAGASTI ANDREAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2020ko
mar txoaren 2an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Laura Aznal Sagasti
andreak aurkeztutako galdera, ICER Rail enpre-
sak bizi duen lan-gatazkan bitarteko tza egiteko
aukerari buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2020ko mar txoaren 2an

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias

GALDERAREN TESTUA

EH Bildu Nafarroa talde parlamentarioari atxi-
kitako foru parlamentari Laura Aznal Sagasti
andreak, Legebil tzarreko Erregelamenduan eza-
rritakoaren babesean, honako galdera hau aur-
kezten du, Garapen Ekonomikorako kon tseilari
Manu Ayerdi jaunak Osoko Bilkuran ahoz eran -
tzun dezan:

Iragan otsailaren 6an, Garapen Ekonomikora-
ko kon tseilaria ICER Rail enpresan izan zen bisi-
tan. Enpresa hori Knorr-Bremse taldekoa da, eta
balazta-pastilla eta -zapata organikoak gara tzen

eta ekoizten ditu, bai eta marruskadura-elementu
sinterizatuak ere. Kon tseilariak enpresa horrek
Nafarroako industrian duen poten tziala eta motor-
eginkizuna azpimarratu zituen; esaterako,
hazkun tzan, berrikun tzan, nazioarteko tzean, S3
espezializaizo adimen tsuaren estrategian.

Halere, enpresa horretan lan-gatazka bizi dute
duela urtebete baino gehiagotik hona, lan-baldin -
tzek okerrera egin dutelako, diziplinazko kalera -
tzeak egon direlako eta abar, nahiz eta azken
urteotan gora egin duen salmentetan eta etekinen
bolumenean.

Departamentuaren beraren arabera, enpresak
poten tzial ikaragarria du. Azken 9 urteotan Gara-
pen Ekonomikorako Departamentuaren lagun tza
publikoak jaso ditu; guztira, 800.000 euro baino
gehiago.

Horregatik guztiagatik, parlamentari naizen
honek hauxe galde tzen dut:

• Garapen Ekonomikorako Departamentuak ba
al du asmorik gatazka horretan esku har tzeko edo
bitarteko tza egiteko, gatazka albait lasterren kon-
pon dadin? Hala baldin bada, zer neurri zeha tz
hartuko ditu eta zer epetan hartuko ditu?

Iruñean, 2020ko otsailaren 27an

Foru parlamentaria: Laura Aznal Sagasti
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Galdera, Nafarroan Errepide-ituna egiteari buruzkoa.

JAVIER GARCÍA JIMÉNEZ JAUNAK EGIN DU

Galdera, N-121-A errepideko obrei buruzkoa.

JAVIER GARCÍA JIMÉNEZ JAUNAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2020ko
mar txoaren 2an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Javier García Jimé-
nez jaunak aurkeztutako galdera, Nafarroan Erre-
pide-ituna egiteari buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2020ko mar txoaren 2an

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Gorteetako kide den eta Navarra
Suma talde parlamentarioari atxikia dagoen Javier
García Jiménez jaunak, Legebil tzarreko Erregela-
menduan ezarritakoaren babesean, honako gal-
dera hau aurkezten du, Nafarroako Gobernuko
lehendakariak Osoko Bilkuran ahoz eran tzun
dezan:

Nafarroako Gobernua prest al dago Nafarroan
errepide-itun bat egiteko?

Iruñean, 2020ko otsailaren 27an

Foru parlamentaria: Javier García Jiménez

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2020ko
mar txoaren 2an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Javier García Jimé-
nez jaunak aurkeztutako galdera, N-121-A errepi-
deko obrei buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2020ko mar txoaren 2an

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Gorteetako kide den eta Navarra
Suma talde parlamentarioari atxikia dagoen Javier
García Jiménez jaunak, Legebil tzarreko Erregela-
menduan ezarritakoaren babesean, honako gal-
dera hau aurkezten du, Nafarroako Gobernuko
Lurralde Kohesiorako kon tseilari Bernardo Ciriza
Péreze jaunak Osoko Bilkuran ahoz eran tzun
dezan:

Zer aurrerabide jarriko da abian 2020an 
N-121-A errepideko obretan?

Iruñean, 2020ko otsailaren 27an

Foru parlamentaria: Javier García Jiménez
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Galdera, N-121-A errepideari dagokionez aztertutako alternatibei buruz-
koa.

JOSÉ JAVIER ESPARZA ABAURREA JAUNAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2020ko
mar txoaren 2an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea José Javier Esparza
Abaurrea jaunak aurkeztutako galdera, N-121-A
errepideari dagokionez aztertutako alternatibei
buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2020ko mar txoaren 2an

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Gorteetako kide den eta Navarra
Suma talde parlamentarioari atxikia dagoen José
Javier Esparza Abaurrea jaunak, Legebil tzarreko
Erregelamenduan ezarritakoaren babesean,
honako galdera hau aurkezten du, Nafarroako
Gobernuko Lurralde Kohesiorako kon tseilariak
Osoko Bilkuran ahoz eran tzun dezan:

N-121-A errepideari dagokionez aztertutako
alternatibak direla-eta orain tsu izandako bilerak,
foro publikoak, enpresa- nahiz lanbide-sektoreen
adierazpenak ikusita eta hori dela-eta deitutako
protesta-ekin tzak eta izan den azken istripu tragi-
koa ikusita, Nafarroako Gobernuak eta bere
departamentuek zer jarrera daukate gaur?

Iruñean, 2020ko otsailaren 27an

Foru parlamentaria: José Javier Esparza
Abaurrea

Galdera, Nafarroan Irakaskun tza Publikoaren Kalitatea Hobe tzeko Ituna-
ri buruzkoa.

PEDRO JOSÉ GONZÁLEZ FELIPE JAUNAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2020ko
mar txoaren 2an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Pedro José González
Felipe jaunak aurkeztutako galdera, Nafarroan
Irakaskun tza Publikoaren Kalitatea Hobe tzeko Itu-
nari buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2020ko mar txoaren 2an

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias

GALDERAREN TESTUA

Navarra Suma talde parlamentarioari atxikitako
foru parlamentari Pedro González Felipe jaunak

honako galdera hau aurkezten du, Osoko Bilkuran
ahoz eran tzun dakion:

Nafarroako Gobernuak eta LAB, STEE-EILAS,
AFAPNA, ANPE, FE-CCOO eta UGT sindikatuen
ordezkariek “Nafarroan irakaskun tza publikoaren
kalitatea hobe tzeko ituna” sinatu zuten 2018ko
abuztuaren 24an, eta ituna 2018ko irailaren 25eko
NAOn argitaratu zen, Hezkun tzako kon tseilariaren
86/2018 Foru Agindu gisa.

Hori dela-eta, galdera hau egiten diot Hezkun -
tzako kon tseilariari:

– Zer egutegi darabilzue gogoan 2020-2021
eta 2021-2022 ikasturteetan Nafarroan irakaskun -
tza publikoaren kalitatea hobe tzeko itunean jaso-
tako neurriak bete tzeari begira?

Iruñean, 2020ko otsailaren 27an

Foru parlamentaria: Pedro González Felipe
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Galdera, Osasun-arreta jarraitu eta larrialdikoari buruzko otsailaren
14ko 2/2013 Foru Legea ez bete tzeari buruzkoa.

CRISTINA IBARROLA GUILLÉN ANDREAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2020ko
mar txoaren 2an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Cristina Ibarrola Gui-
llén andreak aurkeztutako galdera, Osasun-arreta
jarraitu eta larrialdikoari buruzko otsailaren 14ko
2/2013 Foru Legea ez bete tzeari buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2020ko mar txoaren 2an

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Gorteetako kide den eta Navarra
Suma talde parlamentarioari atxikia dagoen Cristi-
na Ibarrola Guillén andreak, Legebil tzarreko Erre-
gelamenduan ezarritakoaren babesean, honako
galdera hau aurkezten du, Nafarroako Gobernuko
Osasuneko kon tseilariak Osoko Bilkuran ahoz
eran tzun dezan:

Osasuneko kon tseilaria zergatik ez da bete -
tzen ari Osasun-arreta jarraitu eta larrialdikoari
buruzko otsailaren 14ko 2/2013 Foru Legea?

Iruñean, 2020ko otsailaren 27an

Foru parlamentaria: Cristina Ibarrola Guillén

Galdera, Erripagañako Erripako etxebizi tzei buruzkoa.

UXUE BARKOS BERRUEZO ANDREAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2020ko
mar txoaren 2an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Uxue Barkos Berrue-
zo andreak aurkeztutako galdera, Erripagañako
Erripako etxebizi tzei buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2020ko mar txoaren 2an

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias

GALDERAREN TESTUA

Geroa Bai talde parlamentarioko Uxue Barkos
Berruezo andreak, Legebiltzarreko Erregelamen-
duan ezarritakoaren babesean, honako galdera
hau aurkezten du, Nafarroako Gobernuko biga-
rren lehendakariorde eta Lurralde Antolamendu-
ko, Etxebizitzako, Paisaiako eta Proiektu Estrate-
gikoetako kontseilariak martxoaren 5eko Osoko
Bilkuran ahoz erantzun dezan:

Zer helburu du Erripagañako Erripako etxebi-
zitzak direla-eta Nafarroako Gobernuak iragan
otsailaren 26an onetsitako erabakia?

Iruñean, 2020ko otsailaren 27an

Foru parlamentaria: Uxue Barkos Berruezo
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Galdera, 2020rako defizitaren helburua alda tzeko aukerari buruzkoa.

ADOLFO ARAIZ FLAMARIQUE JAUNAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2020ko
mar txoaren 2an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Adolfo Araiz Flamari-
que jaunak aurkeztutako gaurkotasun handiko
galdera, 2020rako defizitaren helburua alda tzeko
aukerari buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Hurrengo Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2020ko mar txoaren 2an

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias

GALDERAREN TESTUA

EH Bildu Nafarroa talde parlamentarioko kide
Adolfo Araiz Flamarique jaunak gaurkotasun han-
diko honako galdera hau aurkezten dio Legebil -
tzarreko Mahaiari, izapidetu dadin eta Nafarroako
Gobernuko lehendakariak ahoz eran tzun dezan
2020ko mar txoaren 5eko Osoko Bilkuran:

Ministroen Kon tseiluak 2020ko otsailaren 11n
egindako bilkuran erabaki zuen, Aurrekontu Egon-
kortasunari eta Finan tza Iraunkortasunari buruzko
apirilaren 27ko 2/2012 Lege Organikoaren 15.
artikuluan ezarritakoarekin bat, administrazio
publikoen nahiz administrazio publikoko azpisek-
toreen aurrekontu egonkortasuneko helburuak
2020rako egoki tzea eta Estatuko Aurrekontuen
2020rako gastu ez finan tzarioaren muga ezar tzea.

Erabaki horretan aurtengo defizit-helburua
ezarri zen administrazio publiko guztien tzat: barne
produktu gordinaren % 1,8. Banaketaren ehune-
korik handiena Gizarte Seguran tzari dagokio (%
1,1), eta ondorik heldu dira Administrazio zentrala
(% 0,5) eta autonomia erkidegoak (% 0,2).

Erabaki hori Kongresuak one tsi zuen 2020ko
otsailaren 27an egindako bilkuran.

Nafarroako 2020rako Aurrekontu Orokorren
proiektuan ain tzat hartu zen aurrekontu egonkorta-
suneko helburua –aurrekontua taxu tzeko eta ones-
teko ain tzat hartu zena– 0,0koa izan zen, finan -
tzaketa ahalmen edo premia terminoetan (Europako
Kontuen Sistema 2010), Nafarroako Foru Komuni-
tatearen BPGaren ehuneko gisa neurtuta.

Kongresuaren otsailaren 27ko bilkura hartan,
Ogasuneko ministro Montero Cuadrado andreak

honako hau adierazi zuen gastu-erregelari dago-
kionez:

”(...) Gobernuan jada iragan legegin tzalditik
erregela fiskal hori alda tzeko asmoa dugu; hau
da, aztertu egin behar dugu ea hori aplika tzeak
zer eragin duen uki tzen duen lurralde-enteetako
bakoi tzean. Jakin badakit zer inplikazio duen eta
jada superabita daukaten autonomia erkidegoek –
eta batez ere, udalek– zer i txaropen daukaten.
(...) Ohar tzen naiz legebil tzar honetako talde poli-
tikoetako ba tzuek –zehazki, Bilduk, Esquerra
Republicana de Catalunyak, Compromisek eta
Más Paísek– eta, adibidez, Udalen eta Probin -
tzien Espainiako Federazioak Gobernuari eskatu
diotela gastu-erregela malgutu dezan; horiei adie-
razi nahi diet eskari hori kontuan hartuko diogula.
(...) gure asmoa da gastu-erregela berri bat egi-
tea, toki entitateei eta autonomia erkidegoei tarte
handiagoa eskainiko dien metodologia bat erabili-
ta. Hori esanda, badakizue arau horren zenbait
alderdi berrikusi direla; bereziki, superabitaren
destinoa jaso tzen edo arau tzen duten erregelak.
(...) eta superabita –oker bada ere– deituriko hori
areago balia tzea ahalbidetuko duen ibilbide bat
ere ezarriko dugu, urte ani tzeko gastuak jasota,
hori baita toki entitateek bereziki eskatutako kon-
promiso bat, eta, bestalde, herritarren zenbait
eskariri eran tzute aldera beste kon tzeptu zabala-
go ba tzuk jasota; adibidez, despopulazioa ekidite-
ko gastuak, hezkun tzaren edo ingurumenaren
arloko gastuak edo enplegua susta tzeko gastu
arrunta”.

Hori guztia ikusirik, Gobernuari honako hau
galde tzen diot:

Ikusita Kongresuak 2020ko otsailaren 27an
hartutako erabakia, zeinaren bidez berre tsi bai -
tzen Ministroen Kon tseiluak otsailaren 11n hartu-
takoa, autonomia erkidegoen tzat aurrekontu
egonkortasuneko helburu gisa % 0,2 ezar tzen
zuena, Foru Erkidegoaren BPGaren ehuneko gisa
neurtua, Gobernuak uste al du 2020rako defizita-
ren helburua aldatu beharko li tzatekeela, nahiz
eta aldaketak ez ekarri % 0,2 horren guztizkora
zabal tzea, baizik eta zati batera soilik, halako
moduan non gastuaren zenbateko osagarri hori
guztia erabil bailiteke one tsi berri diren aurrekon-
tuetan ain tzat har tzerik izan ez den inber tsioak
baimen tzera?

Iruñean, 2020ko mar txoaren 2an

Foru parlamentaria: Adolfo Araiz Flamarique
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Galdera, koronabirusak osasunaren, gizartearen nahiz ekonomiaren arloe-
tan izan li tzakeen ondorioei aurre egiteko aurreikusitako kontingen -
tzia-planari buruzkoa.

UXUE BARKOS BERRUEZO ANDREAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2020ko
mar txoaren 2an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Uxue Barkos Berrue-
zo andreak aurkeztutako gaurkotasun handiko
galdera, koronabirusak osasunaren, gizartearen
nahiz ekonomiaren arloetan izan li tzakeen ondo-
rioei aurre egiteko aurreikusitako kontingen tzia-
planari buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Hurrengo Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2020ko mar txoaren 2an

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias

GALDERAREN TESTUA

Geroa Bai talde parlamentarioko kide Uxue
Barkos Berruezo andreak, Legebil tzarreko Erre-
gelamenduan ezarritakoaren babesean, gaurkota-
sun handiko honako galdera hau aurkezten du,
Nafarroako Gobernuko lehendakariak heldu den
mar txoaren 5eko Legebil tzarraren Osoko Bilkuran
ahoz eran tzun dezan:

Nafarroako Gobernuak zer kontingen tzia-plan
aurreikusten du koronabirusak osasunaren, gizar-
tearen nahiz ekonomiaren arloetan izan li tzakeen
ondorioei aurre egiteko?

Iruñean, 2020ko mar txoaren 2an

Foru parlamentaria: Uxue Barkos Berruezo



Nafarroako Parlamentuko A.O. / X. legegin tzaldia                                   30. zk. / 2020ko mar txoaren 3a

11

Galdera, Nafarroan errefuxiatuak har tzeko protokolo integralari buruz-
koa.

MIKEL BUIL GARCÍA JAUNAK EGIN DU

Nafarroako Parlamentuko Mahaiak, 2020ko
mar txoaren 2an egindako bilkuran, Eledunen Ba     -
tzarrari en     tzun ondoren, erabaki hau hartu zuen,
besteak beste:

1. Izapide     tzeko onar     tzea Mikel Buil García jau-
nak aurkeztutako gaurkotasun handiko galdera,
Nafarroan errefuxiatuak har tzeko protokolo inte-
gralari buruzkoa.

2. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofiziale-
an argitara dadin agin     tzea.

3. Hurrengo Osoko Bilkuran izapide     tzea.

Iruñean, 2020ko mar txoaren 2an

Lehendakaria: Unai Hualde Iglesias

GALDERAREN TESTUA

Nafarroako Podemos-Ahal Dugu foru parla-
mentarien elkarteko eledun Mikel Buil García jau-
nak Nafarroako Gobernuko lehendakariari zuzen-
duriko gaurkotasun handiko honako galdera hau
aurkezten du, mar txoaren 5eko Osoko Bilkurara-
ko.

Zertan da Nafarroan errefuxiatuak har tzeko
protokolo integrala?

Iruñean, 2020ko mar txoaren 2an

Foru parlamentaria: Mikel Buil García
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